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Köszönöm szépen Választmányunk elnökének és a Főtitkárunknak a beszámolóit.

Mozgalmas éven van túl a Diákszövetség. Sok dologban megújultunk és még számos feladat áll  
előttünk. Jól vizsgázik az online jelenlétet lehetővé tevő alapszabály módosítás. Mind az elnökségi, 
mind a választmányi ülések gördülékenyebbek lettek. Hálás köszönet érte Weinzierl Tamásnak és 
Wiedemann Jánosnak.  Ugyanakkor  szomorú  események  is  beárnyékolták  a  tavalyi  évünket.  Itt 
hagyott minek Wéber Tibor és Jelenits István atya. Mindketten sokat tettek a Diákszövetségért,  
igyekeztünk méltó módon megemlékezni róluk.

Elnökként szeretném tovább vinni azokat korábban megkezdett feladatokat amelyek évek óta jól 
működnek. Továbbra is az a cél, hogy egy aktív, tevékeny Diákszövetséget működtessünk. Ehhez 
nagy segítséget kapok az elnökség tagjaitól, a korábbi elnöktől, Strommer Páltól, aki alelnökként 
továbbra  is  tevékenyen  részt  vesz  a  diákszövetség  munkájában  és  a  főtitkárunktól  Wiedemann 
Jánostól. 

Az irodai munka során nagyon sok minden sikerült feldolgozni az elmúlt 1 évben, ezt kiemelten 
köszönöm Novotnik Ádám alelnökünknek, aki az irodát vezeti. Emellett a pályázati munkában is  
részt  vesz.  Köszönöm,  hogy  a  diákszövetség  részéről  felmerült  kegyeleti  feladatok  körében 
továbbra is segíti a munkánkat Móczár Gábor korábbi alelnökünk. Köszönöm a Szalon szervező 
kollégiumának a  munkáját  (Török Bernát,  Várgedő Tamás,  Bendzsel  Miklós,  Novotnik Ádám), 
hiszen a piarista Szalon színvonalas eseményei nagyban hozzájárulnak a Diákszövetség kulturális 
feladataihoz.

A kommunikációs  csatornáink  (Honlap,  újság,  hírlevél)  továbbra  is  jól  működnek,  jómagam 
továbbra  is  igyekszem tevékenyen  részt  venni  ezek  működtetésében.  Külön  köszönöm Mikecz 
Tamás  munkáját  az  újság  és  a  Facebook  oldalunk  működtetése  területén.  Természetesen  nincs 
egyedül: Borza György, Kölcsei Tamás, Novotnik Ádám és jómagam is segítjük a munkáját.

Élő kapcsolatunk van a renddel és az iskolákkal. A tartományfőnökség és az igazgatók segítik a  
Diákszövetség  működését.  Zsódi  Viktor  piarista  tartományfőnök  atya  személyesen  is 
közreműködött abban, hogy Jelenits Atyáról külön megemlékezést tarthassunk a 19. Piarista Szalon 
keretében, ahol többek között vele is beszélgettünk.

Minden évben, így tavaly is kiírattuk a frissen végzett, és felsőoktatási intézménybe felvételt nyert 
piarista diákok számára a Kalazancius ösztöndíjat. Az ösztöndíjat gondozó Tanács idén megemelt 
kerettel összesen 1.500.000 Ft-nyi ösztöndíj szétosztásáról döntött. Köszönöm Bognár László és 
Strommer Pál munkáját, akik velem együtt tagjai ennek a Tanácsnak.

Tudjuk jól, hogy az építkezéshez kellenek a biztos alapok. Évek óta nem tartottunk adatellenőrzést, 
amire  már  nagy  szükségünk  volt,  hiszen  a  naprakész  adatok  elengedhetetlen  feltételei  az 
építkezésnek. Ezért a Piarista Alapítvánnyal közösen lebonyolítottunk egy adatfrissítésre vonatkozó 
kampányt.  Külön  köszönöm Valentin  Rékának,  Novotnik  Ádámnak  és  Wiedemann  Jánosnak  a 
munkáját.



A friss információk mellett a Diákszövetségnek szükség van a gazdasági háttérre is. Szerencsére 
erős  pénzügyi  háttérrel  rendelkezik,  külön köszönet  érte  Dr.  Kovács György kincstárnoknak és 
Novotnik Ádámnak. Azonban nem elég az eddigi stabil pénzügyi háttér, hiszen a növekedéshez 
nagyobb pénzügyi mozgástér szükséges. Ezért idén több pályázaton is elindultunk köszönet érte 
Novotnik  Ádámnak  és  D’Antonio  Strommer  Szonjának.  Nagyon  köszönjük  az  adó  1%-os 
támogatásotokat, ami közel 1 millió forinttal járult hozzá a működésünkhöz. Sajnos az elöregedő 
tagságunk mellett a tagdíjbevételek alakulását fokozott figyelemmel kell kísérnünk és új belépőket 
is meg kell szólítanunk.

Az  elmúlt  időszakban  igyekeztünk  olyan  tagozati  programokat  is  támogatni  ahol  könnyebben 
megszólíthatjuk a fiatalokat. Ez nem csak az új belépők és a tagdíjfizetés miatt fontos, hanem azért  
is, hogy a fiatalok is magukénak érezzék a Diákszövetséget. Ehhez az is hozzátartozik, hogy ne csak 
anyagilag támogassuk a tagozatokat, hanem munkával és irodai háttérrel is. Ha jelen tudunk lenni a  
tagozatok életében akkor ők is szívesebben kapcsolódnak a Diákszövetséghez. Külön köszönöm az 
elnökség támogató munkáját, hiszen ez a személyes jelenlét mindenkitől több időt kíván.

Külön  köszönöm  Sóhaj  Róbert,  új  választmányi  elnöknek,  hogy  igyekszik  megerősíteni  a 
választmány koordináló és informáló szerepét is. Továbbra is bevonva a választmányi ülésekbe a 
Barátok  útja  munkacsoportunkat,  emellett  erősíti  a  tagozati  programok  fontosságát.  Sok  sikert 
kívánok neki ehhez a munkához.

Programjaink:

Tavaly  egy  különleges  eseményen  is  részt  vettünk.  Rómában  rendezte  a  Szerzetesi  Iskolák 
Diákjainak Társasága (SZITA) a 2. Nemzetközi Katolikus Alumni-szövetségi Fórumon (IFOCAA, a 
továbbiakban: Fórum). A Fórumon Strommer Pállal és Kovács Györggyel vettünk részt az MPDSZ 
képviseletében. A Fórumon az MPDSZ mellett részt vettek a Bencés Diákszövetség és a Ferences 
Diákszövetség képviselői, valamint több szerzetesi iskola nemzetközi öregdiák-szervezete, illetve 
iskolákat  fenntartó  szerzetesrendek  képviselői.  Az  IFOCAA-n  tiszteltét  tette  Habsburg  Eduárd, 
Magyarország Vatikáni Nagykövete is.
A konferencia célja a különböző témájú előadások meghallgatása mellett  a kötetlen,  többoldalú 
beszélgetések, az öregdiák-szervezetek közötti kapcsolat-felvétel volt. Az előadók között szerepelt 
Kovács György gazdasági  alelnökünk is.  A konferencián részt  vett  és  elő is  adott  Carles  Gil  i 
Saguer a piarista rend generálisi asszisztense.
Rómában a diákszövetség képviselői találkoztak Pedro Aguadóval, a piarista rend generális atyjával  
és Urbán József atyával, aki az Ázsiáért felelős generálisi asszisztens.

A Barátok  Útja  munkacsoportunk  is  megszervezte  éves  zarándoklatát  a  Gyöngyök  Útja  nevű 
útvonalon: Bátonyterenye – Alsótold – Nógrádsipek – Becske – Vanyarc – Bag – Máriabesnyő
Idén közösen mutattuk be a Diákszövetséget és a Barátok Útját a budapesti diákoknak. Hálásak 
vagyunk a közösségépítő munkájukért.

A mozgalmas évhez rengeteg program rendkívül színes tagozati élet társult.

Budapesten  a  Szalon eseményei  és  a  grill-terasz  mellett,  támogattuk  a  Négy iskola"  koncertje, 
kórustalálkozót is. Reméljük további programokkal sikerül újra-aktivizálni a budapesti tagozatot.



Kecskeméten  immár  43.  alkalommal  került  megrendezésre  a  piarista  vacsora,  közel  500  fő 
részvételével.  Emellett  számos  tagozati  programmal  (pedagógus  nap,  találkozók,  iskolai  bál) 
büszkélkedhetnek.

Mosonmagyaróváron  is  zajlik  az  élet.  Nyáron  Lampionos  találkozó,  zenés  borest  került 
megrendezésre, ősszel Rakonczay Gábor tartott egy előadást. Télen a disznótoros közösségépítő-
ápoló  program hozta  össze  az  óvári  öregdiákokat.  Tavasszal  pedig  a  focikupa  és  Stumpf-Bíró 
Balázs előadása színesítette a programot.

Örömmel  jelenthetem,  hogy  Szegeden  is  vannak  támogatásra  érdemes  programok  (pl.  SZEPI 
filmfesztivál).  Nemrég  vettünk  az  éves  öregdiák-találkozón,  ahol  közel  150  fő  vett  részt.  Ezt 
borkóstolóval és finom koktélok elkészítés igyekeztünk még hangulatosabbá tenni.

Tatán is megrendezésre került a szokásos éves Tatrocínium

Vácott  2.  alkalommal  rendezték  meg  tavaly  a  Piarista  Családi  Délutánt,  több  mint  100  fő 
részvételével, Színes gyerekprogramokkal (arcfestés, ugrálóvár, játékok), bográcsozással. Ősszel a 
Lecsófesztivál keretében Vác városának mutatták meg milyen híres a piarista gasztronómia, majd 
megrendezésre került az immár ott is hagyományos Piarista Vacsora. Emellett rendszeresek a havi  
találkozók.

Ezekből  is  láthatjátok,  hogy mennyire  színes és  élettel  teli  a  Diákszövetség.  A jövőben is  arra 
törekszünk, hogy minél több fiatalt megszólítva tudjuk segíteni és támogatni a tagozatokat ezen 
programok megszervezésében. 

Köszönöm, hogy meghallgattatok! 
Budapest, 2025. május 24.
Öregdiák barátsággal:
Balázs Sándor


